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Beslutning om Ribe Omfartsvej  

 

Vi er meget glade for, at der nu er gennemført en VVM-undersøgelse af 

en omfartsvej ved Ribe. 

 

I Vejdirektoratets indstilling peges på en løsning med udgangspunkt i 

forslag A, da denne linieføring vurderes samlet set at give den største 

samfundsøkonomiske gevinst.  

 

Esbjerg Kommune er meget enig heri. 

 

Esbjerg er som bekendt voldsomt udfordret af den lave oliepris, hvor 

mange af vores olierelaterede virksomheder fortsat må foretage 

tilpasninger, som i sidste ende har betydet, at vi har mistet mange 

arbejdspladser i denne sektor. Som landets EnergiMetropol påvirkes vi 

selvfølgelig af den udvikling, men har på samme tid mulighed for at 

glæde os over de positive meldinger fra en anden branche i 

energisektoren. Vi har mange virksomheder, som arbejder med 

vindenergi og her er der heldigvis en positiv udvikling og en stor 

optimisme at spore.  

 

Det er helt afgørende for både olie- og vindindustrien, at der er gode og 

direkte transportveje via landjorden især til Esbjerg Havn, som er den 

førende havn i Europa inden for håndtering, udskibning og servicering af 

vindmøller. En position, som Esbjerg Havn forventes at konsolidere og 

udbygge i fremtiden. Udfordringerne for vejnettet er, at både 

transporternes antal og størrelse på de enkelte transporter forventes at 

stige frem mod 2020.  

 

Rute 11 ved Ribe indgår som en vigtig transportkorridor for 

vindmølleindustrien mellem produktionsstederne og Esbjerg Havn. Det er 

derfor afgørende, at omfartsvejen bliver fremtidssikret for, at kunne leve 

op til kravene fra vindindustriens transporter. Vi mener, at det alene er 

en løsning baseret på forslag A, som på kortere og længere sigt kan 

imødekomme virksomhedernes trafikale udfordringer.   

 

Transport- og Bygningsudvalget 

 

Torvegade 74, 6700 Esbjerg 

 

Dato 19. april 2016 

Transport- og Bygningsudvalget 2015-16
TRU Alm.del  Bilag 243
Offentligt



 

 

 

Borgmester  

- 2 - 

Vi har noteret os, at Vejdirektoratet skønner, at en løsning med 

udgangspunkt i forslag A vil have et anlægsoverslag på niveau med den 

afsatte bevilling. 

 

Afslutningsvis skal vi bemærke, at både Esbjerg Havn, Esbjerg 

Erhvervsudvikling med ca. 1000 medlemsvirksomheder og Esbjerg Byråd 

anbefaler forslag A.  

 

Venlig hilsen 

 

 

 

Johnny Søtrup  John Snedker 
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